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 برای گرانی خودرو چرا کاری نمی کنید؟!  •
هر سه ماه خودرو را گران می کنند. از اواخر 
سال 98 که ثبت نام کرده ام تا 1400 که 
تحویل خودرو است قیمت تاکنون حدود 50 

میلیون گران شده است. از کجا بیاوریم؟!
لطفا مسئولان محترم فکری بــرای سوء  •

استفاده متخلفان از پلاک خودروهای مردم 
بکنند. رفتار غیرانسانی با دستکاری پلاک و 

ثبت جرایم برای دیگران!
ــای نوبخت، رئیس ســازمــان برنامه و  •  آق

بودجه اعــلام کرد حقوق کارمندان، سال 
آینده 25 درصد افزایش خواهد یافت! حقوق 
اجتماعی  تأمین  پوشش  تحت  ــران  ــارگ ک
چقدر؟ اختلاف حقوق آنان از عرش تا فرش 

خواهد شد.
کم  • از  لشکری  بازنشسته  یک  عنوان  به 

لطفی و اجحافی که در حق بازنشستگان 
ــت، بسیار  عزیز تامین اجتماعی شــده اس
متاسفم! امیدوارم مسئولان در این خصوص 

اقدام موثری به عمل آورند.
 معلمان عزیز! فرزندان ما ماشین یا رایانه  •

نیستند. دخترم با این حجم تکالیف داره روانی 
می شه. اگر به همین ترتیب باشه کتاب هاش رو 

پاره می کنم تا وضعیتش خراب تر نشده.
کمبود انسولین باعث شــده روزهــای به  •

خصوصی که چند داروخــانــه شهر بیرجند 
آن را می آورند با هجوم بیماران یا همراهان 
آن ها به داروخانه مواجه باشیم. آن بیماری 
هم که خبر نشود یا نتواند بیاید خدا باید 

نگهدارش باشد.
در  • مهندسی  دانشگاه  دانشجوی  پسرم 

سبزوار اســت و باید چند درس را حتما به 
صورت حضوری شرکت کند. پارسال بلیت 
مشهد به سبزوار 11 هزارتومان بود اما الان 
شده 37 هزار تومان! هیچ کسی هم نظارت 
نمی کند. طی یک سال کرایه اتوبوس سه 

برابر شده است!
سازمان تاکسیرانی چرا با اعصاب ما راننده  •

تاکسی ها بازی می کنه؟ چرا می خواد از ما 
درصد بگیره؟ به خدا هزینه هامون نسبت به 

پارسال 10 برابر شده اما کرایه هامون یک 
پنجم هزینه هامونه!

دخترم به دلیل نداشتن گوشی ازدرس  •
هــاش عقب مــانــده. معلم هــم فقط مــی گه 

آموزش باید تو شاد باشه. 
 من با 15ســال سابقه بازنشسته شدم و  •

الان یک میلیون و 100 دریافت می کنم. هر 
چقدر تلاش می کنم تا بتوانم حقوق کامل 
بگیرم، نمی شود. حداقل دولت می تواند 
پول همسان ســازی را به تامین اجتماعی 
بپردازد. الان ما از کمیته امــداد هم کمتر 

می گیریم.
این قدر پیام ندین روز معلولین مبارک!  •

خدا ازتان نگذره. دو بردار معلول ذهنی دارم 
بهزیستی سالی یک ریال هم به این دو نفر 

نمی ده. همه اش تبلیغات پوچ و الکی.
من نمی دونم چه فرقی بین کارگر و کارمند  •

دولــت هست کــه کــارگــر باید لــه بشه ولی 
کارمند دولت حقوق خوب، تعطیلی، بیمه 
تکمیلی، امکانات رفاهی و... داشته باشه. 

انصاف و عدالت خوب چیزیه.
در آبان ماه موبایلم را جلوی یک مسجد از  •

جیبم دزدیدن. با این که دوربین مدار بسته 
تصویر دزد را دارد و به چندین کلانتری مشهد 
رفتم اما هنوز اتفاقی نیفتاده. چرا باید حتما 
سلبریتی یا شخص سرشناسی باشیم که دزد 
را سریع بگیرند؟ من خودم مدرک دکترا و 
شغل با اهمیتی دارم ولی این مدل کارها 

باعث ناامیدی وبدبینی در جامعه می شود.
قابل توجه نظام وظیفه عمومی! چرا جوان  •

باید در نگهبانی از برج دیده بانی لب مرزبانی 
از داشتن وسایل سرگرم کننده محروم باشه؟ 
اون مدت به چی فکر کنه تا زمان بگذره؟ این 

چه قانونی است؟ حداقل رادیو روشن باشه.
حساب بنزین و وقت مردم را بکنید و این  •

قدر خیابون ها را حفاری نکنید. به خدا مردم 
گناه دارند. یکسره ترافیکه.

در شهر فریمان دو ماهی است بدون این که  •
کنتور آب و برق را بخوانند قبض هایی با مبالغ 
سرسام آور پیامک می کنند و می گویند مردم 

نمی فهمند! چه کسی باید پاسخ گو باشد؟
در هفته ای که گذشت به جز شنبه روزنامه  •

خراسان دیگر گیرم نیامد یعنی در محل ما 
تخمش را ملخ خورده بود گرچه روز روزش 
هم گیر آوردنش به شخصه برای من دردسر 

ساز بود ولی  به نظرم به زحمتش می ارزید.
چــرا وام یک میلیونی به کسانی که پول  •

ــن امــا به اون هایی که نــدارن،  دارن، دادی
ندادین؟

خبری در صفحه جامعه درباره بهزیستی  •
نوشتید که مدیر کل آن  گفتند خدمات در 
کمترین زمان! من یک زن سرپرست خانواده 
یک سال و نیم میرم و میام اما بهزیستی هیچ 
خدماتی به من نداده؛ هر دفعه گفتن برو یک 
ماه دیگه پرونده تو نوبته. نزدیک دو سال 

می شه و هنوز هیچ خدمتی ندیدیم.
مملکت از الان تا انتخابات ســال1400  •

ریاست جمهوری گل و بلبل خواهد شد.
گرانی خــودرو چه در بــازار چه نمایندگی  •

خیلی زیاد شده است. رسیدگی بفرمایید. 
ستادهای تشکیل شده مربوط، از گرانی 
خودرو دفاع می کنند. این دیگر چه مصیبتی 

است!
دانشگاه علمی کاربردی توی این ترم سه بار  •

جدول زمان بندی ترم رو تغییر داده. استادان و 
دانشجویان می فهمند این یعنی چه مصیبتی. 

تازه ادعای برنامه ریزی هم دارند.
بهتر است در بودجه سال آینده فکری برای  •

ساخت خانه بی خانمان ها بکنند.

جوابیه بیمارستان مهر
با توجه به درج مطلبی در ستون حرف مردم 
10 آذر با عنوان »در بیمارستان مهر گفتند 
هفت میلیون بریزید، چون شاید چند عمل 
لازم باشد ولی با یک عمل دو میلیونی کار 
بیمار راه افتاد اما بقیه پول مریض را پس نمی 
دهند و...« به استحضار می رساند:هنگام 
ترخیص، بیمار تسویه حساب کامل شده و 
در صورت دریافت وجه اضافه برگشت داده 

خواهد شد.

بودجه را در اَگَر نتوان نشاند! 

از همان ابتدای انتشار لایحه بودجه 1400، 
نفت،  ــه  ب بــودجــه  وابستگی  ــش  ــزای اف معضل 
مهم ترین محور انتقادات کارشناسان به این لایحه 
بود. در نشست خبری روز گذشته رئیس سازمان 
برنامه و بودجه و معاونانش، مهم ترین محور 
پرسش های خبرنگاران و توضیحات نوبخت نیز 
در همین باره بود. با این حال از مجموع بحث 
ــروز وی  های مطرح شده در نشست خبری دی
می توان دریافت که مسئله لایحه بودجه 1400 
را باید فراتر از معضل وابستگی بودجه به نفت 
دانست و به نظر می رسد، لایحه بودجه 1400، 
سرشار از اما و اگرها و تردیدهاست.توضیحات 
روز گذشته نوبخت دربــاره عــدد و رقــم بودجه 
نشان می دهد که تردید و اما و اگر درباره درآمد 
نفت در ذهن خود بودجه نویسان نیز وجود داشته 
است و سعی دارنــد تا در صــورت محقق نشدن 
2.3 میلیون بشکه، با افزایش میزان  فــروش 
پیش فروش نفت، کمبود درآمد نفت را جبران 
کنند. این در حالی است که پیش فروش نفت 
به میزان گسترده با نقدهای جدی در خصوص 

بازپرداخت سنگین آن در سال های بعد مواجه 
است و با توجه به احتمال افزایش قیمت نفت 
و ارز در سررسید دو ساله، ممکن است، دولت 
مجبور شــود در ســال 1402، دو بــرابــر مبلغ 
اوراق پیش فروش نفت در سال 1400 را بابت 
بــازپــرداخــت اصــل و ســود اوراق به خــریــداران 
بازپرداخت کند.به جز این مسئله، حذف ارز 
4200 نیز جزو دیگر تردیدهای لایحه بودجه 
1400 اســت. دولــت در لایحه بودجه، ردیف 
ــز منابع اختصاص  درآمــدی خاصی بــرای واری
یافته از حذف احتمالی ارز 4200 پیش بینی 
ــت. روز گذشته، نوبخت در نشست  ــرده اس ک
خبری خود اعلام کرد: »چنان چه ارز 4200 
در بودجه حذف شود، هر مبلغی که از این محل 
آزاد شود که معتقدیم تا 90 هزار میلیارد تومان 
نیز می تواند باشد، آن را برای کالاهای اساسی، 
سلامت مــردم و دارو هزینه می کنیم.« به این 
ترتیب با تردید جدی دیگری نیز در لایحه بودجه 
1400 مواجه هستیم که هنوز درباره اصل این 
درآمد و حتی نحوه هزینه کرد آن در لایحه بودجه 
تردید وجود دارد و مشخص نیست این هزینه کرد 
در قالب نقدی است یا کالایی یا حتی روش های 
دیگر.تردید درباره درآمد حاصل از آزادسازی 
واردات خودرو نیز دیگر نمونه تردیدهای لایحه 
بودجه 98 است. به گونه ای که نوبخت و معاون 
ایشان پورمحمدی تاکید کرده اند که اگر کشور 
به روال عادی برگردد و فشار به کانال های ارزی 
وارد نشود واردات از جمله واردات خــودرو به 

روال عادی برخواهد گشت.مشخص است که 
بودجه به عنوان سندی قطعی و قانونی باید با 
وجود برخی تردیدهای پیش رو در سال آینده، 
تصمیم قاطع و مشخصی بگیرد. به طورقطع بین 
فروش نفت و فروش اوراق نفتی تفاوت زیادی 
وجود دارد. بازار سرمایه حد مشخصی از فروش 
اوراق نفتی، فروش دیگر اوراق دولتی و فروش 
سهام شرکت های دولتی را می تواند پذیرا باشد 
و به این سادگی نمی توان بدون توجه به کشش 
بازار، آثار فروش این میزان اوراق بر نرخ سود و 
تاثیر آن بر بازارهای سرمایه گذاری و متغیرهای 
پولی، رقمی بیش از 100 هزار میلیارد تومان  را 
به سقف فروش اوراق نفتی اضافه کرد بنابراین 
نمی توان این گونه بودجه را به دست اما و اگر 
سپرد. سازمان برنامه و بودجه موظف است در 
قبال هر یک از ارقام مندرج در لایحه بودجه دفاع 
منطقی داشته باشد و آثار ارقام پیش بینی شده 
بر اقتصاد کلان را در نظر بگیرد، نتیجه بودجه 
همراه با اما و اگــر، اقتصاد همراه با اما و اگر و 
مردد خواهد بود لذا باید بودجه را از این تردید 
خارج کرد، اگرچه در کوتاه مدت جایگزین کردن 
درآمــدهــای قابل تحقق یا کاهش هزینه های 
غیرضروری سخت است، اما باید دولت و مجلس 
به این سختی تن دهند و بودجه را به جای ارقام 
همراه با تردید و اما و اگر به ارقام مطمئن متکی 

کنند تا مصداق این سخن  مولانا  نباشند که:
گفت آری پهلوی یاران به است

لیک ای جان در اگر نتوان نشست

واکنش دختر شهید سلیمانی به ردیف بودجه بنیاد مکتب حاج قاسم سلیمانی

مبلغ اختصاص یافته را صرف حل مشکلات مردم کنید

در پی انتشار مفاد بودجه 1400 و درج نام بنیاد 
شهید سلیمانی در ردیف بودجه های پیشنهادی 
دولت، زینب سلیمانی دختر این شهید بزرگوار 
در بیانیه ای ضمن ارائه  توضیحاتی در خصوص این 
خبر، از دولت خواست بودجه درنظر گرفته شده به 
این مجموعه را برای حل مشکلات مردم اختصاص 
دهد. متن بیانیه ای که دختر شهید سلیمانی شب 

گذشته منتشر کرد به این شرح است:
بسم رب الشهداء و الصدیقین

 مردم غیور ایران!
دوستداران حاج قاسم سلیمانی!

کمتر از یک ماه تا سالگرد شهادت سردار دل ها 

باقی مانده است و ملت بزرگ ایران و امت عظیم 
اسلامی به عنوان صاحبان اصلی مکتب حاج 
قاسم، درصدد بزرگداشت سلوک و مسلک این 
مجاهد مخلص هستند.طی چند روز گذشته 
اخباری منتشر شد که در لایحه بودجه 1400 
مبلغی برای بنیاد مکتب حاج قاسم سلیمانی 
ــت. آن چه مسلم است  درنظر گرفته شــده اس
سرمایه بی بدیل برای تعمیق و گسترش مکتب 
حاج قاسم، محبت دل های امت و قلوب شیفتگان 
انقلاب اسلامی است و از سوی دیگر نیز تقاضایی 
از جانب خانواده شهید و بنیاد مکتب حاج قاسم 
برای اختصاص ردیف بودجه صورت نگرفته بوده 

است.البته این نکته از طریق مدیر عامل بنیاد 
به دستگاه های مسئول منتقل شده است؛ اما 
این جانب به نمایندگی از سوی خانواده شهید 
سلیمانی ضمن تشکر از دغدغه مسئولان محترم 
اجرایی و دســت انــدرکــاران تنظیم بودجه، به 
اطلاع می رسانم اقدام شایسته در این زمینه، 
حــذف عنوان بنیاد از ردیــف بودجه 1400 و 
اختصاص این بودجه ها به حل مشکلات مردم و 
ترویج مکتب حاج قاسم است که سلوک آن شهید 

عزیز نیز همین مرام بوده است.
زینب سلیمانی
99/9/15

اعتراض ایران به مشکل همیشگی درز اطلاعات در آژانس 
ــران قصد نصب 3 آبشار  هادی محمدی – »ای
سانتریفیوژ پیشرفته تر در نطنز دارد « این خبری 
بود که روز جمعه خبرگزاری انگلیسی رویترز 
مثل همیشه زودتر از اعلام رسمی آژانس بین 
ــرژی اتمی دربـــاره برنامه هسته ای  المللی ان
ایران منتشر کرد تا سند جدیدی باشد از اوج درز 
اطلاعات هسته ای کشورها در تخصصی ترین 
نهاد بین المللی حوزه انــرژی اتمی.رویترز در 
گزارشی مدعی شد که آژانس بین المللی انرژی 
اتمی روز جمعه به کشورهای عضو گفته که ایران 
قصد نصب سه آبشار دیگر از سانتریفیوژهای 
پیشرفته IR2M در سایت غنی سازی نطنز را 
دارد . این خبر را در حالی رویترز با آب و تاب 
منتشر کرد که طبق قوانین داخلی آژانــس، تا 
زمان اعلام رسمی از سوی این نهاد بین المللی 
نباید خبرهای هسته ای کشورها منتشر شود.

ــران اتفاق افتاده و  ــاره ای اقدامی که بارها درب
کشورمان نیز به آن اعتراض کرده است . این بار 
نیز کاظم غریب آبادی سفیر و نماینده دایم ایران 
در آژانس بلافاصله در توئیتی در این خصوص 
نوشت: گزارش محرمانه امروز آژانس که حاوی 
محتویات نامه محرمانه ایــران است، بلافاصله 
و حتی قبل از این که اعضای شورای حکام نیز 
بتوانند آن را رهگیری کنند، در رسانه ها ظاهر 
شد.وی افزود: آژانس صرفا در زمینه به روزرسانی 
ــدارد، بلکه باید حفاظت  تحولات مسئولیت ن

از اطلاعات محرمانه پادمانی کشور میزبان را 
نیز تضمین کند. اگر قرار باشد باز هم آژانس و 
کشورهای عضو در خصوص این شکاف در امور 
محرمانگی تحت انتقاد قرار نگیرند، آژانس باید 
سازوکارهای محرمانگی خود و از جمله استفاده 
از سایت داخلی »گاواتم« به عنوان ابزاری برای 

مکاتبات را بازنگری کند.

برنامه ایران برای افزایش غنی سازی در نطنز 
آن چه رویترز نقل کرده در واقع بخشی از عملیات 
بزرگ انتقال هزار سانتریفیوژ IR2M ایران است 
که بر اساس گام پنجم کاهش تعهدات برجامی 
کشورمان درباره افزایش تعداد ماشین های غنی 
سازی در بخش زیرزمینی نطنز انجام می شود.این 
ماشین ها حدود 5سو ظرفیت غنی سازی دارند که 
تقریبا 5 برابر IR1 های فعلی است. ایران تا قبل از 
برجام هزار ماشین از این نوع را در نطنز به صورت 
خاموش نگه می داشت و تعدادی نیز برای کارهای 
تحقیقاتی در سالن S8 نطنز استفاده می کرد که با 
برجام این هزار دستگاه به انبار منتقل شدند و آن 
تعداد تحقیقاتی نیز با محدودیت هایی به کار خود 
ادامه دادند . حالا با نقض متعدد برجام توسط طرف 
های مقابل از یک سو و حادثه خرابکاری در نطنز 
از سوی دیگر، ایران تصمیم گرفته تا با نصب و این 
بار بهره برداری تولیدی از IR2M هایش ، ظرفیت 
غنی ســازی خود را نیز افزایش دهــد. در مرحله 

اول 3 آبشار که حدود 500ماشین را شامل می 
شود نصب خواهد شد تا ظرفیت غنی سازی نطنز 
بیش از 2000سو افزایش یابد و در مجموع ایران 
را به ظرفیت 13هزار سو برساند که از میزان غنی 
سازی قبل از برجام هم بیشتر است و در ادامه و تا 
پایان سال نیز این تعداد حدود هزار دستگاه خواهد 
شد.همچنین مجلس هفته قبل مصوبه ای  را به 
تصویب رساند که طبق بند 2 این مصوبه ایران باید 
تولید مواد غنی شده خود را که هم اکنون حدود 
500کیلو برساند. با  300کیلوست به ماهانه 
نصب این ماشین ها این افزایش ظرفیت تا پایان 
سال محقق خواهد شد. در بند 3 مصوبه مجلس نیز 
تصریح شده سازمان انرژی اتمی ایران مکلف است 
حداکثر ظرف مدت 3 ماه پس از تصویب این قانون 
عملیات نصب، تزریق گاز، غنی سازی و ذخیره 
سازی مواد را تا درجه غنای مورد نیاز، با حداقل 
1000 دستگاه ماشین های IR2M آغاز کند . 
با نصب این سه آبشار و در ادامه نصب سه تا چهار 
آبشار دیگر ایران بیش از هزار ماشین IR2M  تا 
پایان سال در نطنز نصب خواهد کرد که می تواند 
ظرفیت غنی سازی ما را به بیش از 15هزار سو و 

بیش از 500کیلو گرم در ماه برساند .

کرونا در کمین کودکان
حریرچی: خوشبختانه با مراقبت های مردم  ابتلای کودکان به کرونا در ایران کاهش یافته است

ــای نخست   میرجانیان-  اگــرچــه  در روزهـ
شیوع کرونا تصور غلطی  تحت این عنوان که 
»کــودکــان کرونا نمی گیرند« سبب شــده بود 
که  برخی از خانواده ها به دلیل نا آگاهی، با 
کــودک خود در اماکن عمومی، پر رفت و آمد 
و پرخطر، بــدون استفاده از ماسک و رعایت 
این  امــا  پروتکل های بهداشتی حاضر شوند 
روزها دیگر هر کسی می داند که این بیماری 
هولناک قرن به کودکان هم رحم نمی کند. 
کرونایی  کــودکــان  از  تصاویری  گذشته  روز 
بستری شــده منتشر شد که  دل انسان را به 
درد می آورد اگرچه دکتر حریرچی، معاون 
وزیر بهداشت در گفت و گو با خراسان  تاکید 
می کند :خوشبختانه با وضع محدودیت هایی 
مثل آموزش مجازی و رعایت خانواده ها آمار 
ــران بسیار کم  ابتلای کودکان به کرونا در ای
ــار البته در کشورهای دیگر به  ــت. ایــن آم اس
گــونــه ای متفاوت اســت. بــه عــنــوان مثال در 
انگلیس شایع ترین سن ابتلا به کرونا مربوط به 

کودکان و نوجوانان 11 تا 15 ساله است. 
طی چندماه گذشته ،آمار ابتلای کرونا در 
کودکان در انگلیس حدود 50 برابر شده 
است. همین موضوع به یکی از نگرانی های 
اصلی در کشورهای اروپایی تبدیل شده 
است که در جشن های کریسمس، کودکان 
این ویروس را به  پدربزرگ ها و مادربزرگ 
ها منتقل کنند.حریرچی می افزاید: در 
کشور ما اما مدارس باز نیست و جای نگرانی 
وجود نــدارد. کودکان در ایــران فعلا جزو 

گروه هایی هستند که نسبت به رده های سنی 
دیگر بسیار کمتر مبتلا می شوند.کودکان و 
نوجوانان در صورتی که بیماری زمینه ای نداشته 
باشند در صورت ابتلا به کرونا علایم سختی 
بروز نمی دهند. بچه ها و نوجوانان اگر کنترل 
نشوند چون علایمی کم و تحرک زیادی دارند، 
می توانند درجه ابتلای دیگران را بیشتر کنند 
اما مجازی شدن مدارس و احتیاط خانواده ها 
خوشبختانه روند  ابتلا در سنین پایین را بسیار 

ــه هم دکتر مردانی،  ــرده اســـت.در ادام کم ک
متخصص عفونی و عضو ستاد ملی مقابله باکرونا 
ــوال خــراســان می گوید: طبق  در پاسخ به س
مشاهدات ما آمار ابتلا در کودکان کمتر از بزرگ 
ســالان اســت. بچه ها وقتی کرونا می گیرند 
معمولا علایم خفیف مثل علایم گوارشی بروز 
می دهند ولی در مــواردی ممکن است دچار 
عوارض دیگری مانند سندروم کاوازاکی بشوند 

که تعداد آن هم خیلی زیاد نیست. 


